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RO.0002.4.2018.BG                                                                                

Protokół Nr XXX/18 

z XXX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w sali obrad Urzędu Miasta  

i Gminy we Fromborku w dniu 19 października 2018 roku.  

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 11.00 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 10 radnych.  

Nieobecni to: Jacek Gawłowski, Wojciech Gawłowski, Magdalena Jakóbczyk, Zbigniew Pietkiewicz, 

Monika Rymkiewicz. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

• Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska – Sekretarz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Ewa Rymarska – Skarbnik Miasta i Gminy Frombork,  

• Pan Andrzej Szyszło – Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska, 

• Pani Janina Jachimowicz – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

• Pan Marcin Wróbel – Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork,  

• Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska przywitała przybyłych  

na sesję Panią Małgorzatę Wrońską – Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, Panią Sekretarz, radnych, 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, mecenasa, mieszkańców gminy oraz 

przedstawicieli Ochotniczych Straży Pożarnych gminy Frombork. Przewodnicząca oddała głos Pani 

Burmistrz. Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała wszystkich i powiedziała, ze zanim 

przystąpimy do otwarcia sesji chciałby, razem z Komendantem, przy tak licznym gronie, podziękować 

sołtysom za to że w zeszłym roku w swoich funduszach sołeckich zabezpieczyli środki i z tych 

środków można było zakupić mundury. Każda jednostka otrzyma po dwa mundury. Komendant 

Damian Krasiński również podziękował sołtysom, wspomniał o tym, że całe województwo niestety 

nie otrzymało dodatkowych funduszy, które można by przeznaczyć na zakup większej ilości 

mundurów, gdyż skupiono się na dofinansowaniu zakupu wozów i remontach remiz. Opowiedział o 

nowych wytycznych w związku ze strojami strażaków, o kosztach jakie trzeba przeznaczyć na zakup 

strojów, butów, rękawic czy kominiarek. Komendant wraz z Panią Burmistrz zaprosili obecnych na 

oficjalne przekazanie sprzętu ratowniczego, pokazano jak wygląda nowy zestaw munduru w wersji 

ciemnej, przekazano komplety dla przedstawicieli jednostek OSP. Radny Robert Markun dodał, iż 

dane mundury latem są bardzo gorące, warto było by pomyśleć również o jasnych mundurach.  

Ad pkt 1.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska otworzyła XXX zwyczajną sesję 

Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę  

15 radnych, w sesji uczestniczy 10 radnych. 

Nieobecni to: Jacek Gawłowski, Wojciech Gawłowski, Magdalena Jakóbczyk, Zbigniew Pietkiewicz, 

Monika Rymkiewicz. 

Ad pkt 2. 
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Na sekretarza obrad zaproponowano radną Agatę Stankiewicz . 

Radna wyraziła zgodę.    

Ww. propozycję poddano pod głosowanie. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad została radna Agata Stankiewicz. 

Ad pkt 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska powiedziała, że od spotkania 

przedsesyjnego nastąpiła zmiana w pkt 8a oraz 8b – zamieniono kolejność pozycji a i b – radna 

złożyła wniosek o tę zmianę - wniosek poddała pod głosowanie. 

 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Przewodnicząca odczytała porządek obrad XXX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku:   

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26.06.2018 r.                          

oraz protokołu z XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 03.08.2018 r.   

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 26.06.2018 r. oraz 03.08.2018 r. 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7. Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Frombork na lata 2018-2027; 

b) zmian w budżecie na 2018 rok; 

c) uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej we Fromborku; 

d) zatwierdzenia do realizacji projektu „Klub Integracji Społecznej we Fromborku”, zabezpieczenia 

środków na realizację projektu „Klub Integracji Społecznej we Fromborku ” oraz upoważnienia 

Kierownika Miejsko -Gminnego Ośrodka Pomoc Społecznej we Fromborku do realizacji projektu 

„Klub Integracji Społecznej we Fromborku ” realizowanego w ramach Osi priorytetowej 

RPWM.11.00.00 Włączenie społeczne, Działanie RPWM.11.01.00 „Aktywne włączenie, w tym z 

myślą o promowaniu równych szans oraz aktywnego uczestnictwa i zwiększaniu szans na 

zatrudnienie”, Poddziałanie RPWM.11.01.01 Aktywizacja społeczna i zawodowa osób wykluczonych 

oraz zagrożonych wykluczeniem społecznym – projekty konkursowe; 

e) przyjęcia części dotacji projektu „Klub Integracji Społecznej we Fromborku”, realizowanego w 

ramach Osi priorytetowej RPWM.11.00.00 Włączenie społeczne, Działanie RPWM.11.01.00 

„Aktywne włączenie , w tym z myślą o promowaniu równych szans oraz aktywnego uczestnictwa i 

zwiększaniu szans na zatrudnienie”, Poddziałanie RPWM.11.01.01 Aktywizacja społeczna i 

zawodowa osób wykluczonych oraz zagrożonych wykluczeniem społecznym – projekty konkursowe; 

f) wprowadzenia opłaty miejscowej, terminów płatności, sposobów jej poboru, inkasentów oraz 

określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2019 roku; 

g) opłaty targowej na  2019 rok; 

h) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta i Gminy Frombork 

w 2019 roku; 
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i) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień w podatku od 

środków transportowych w 2019 roku; 

j) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2019 roku; 

k) zalecenia stosowania w 2019 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych miesięcznych 

stawek 1 metra kwadratowego czynszu najmu netto za najem lokali i budynków użytkowych; 

l) zalecenia stosowania w 2019 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych  stawek 

procentowych i wysokości cen gruntów netto stanowiących podstawę do ustalenia czynszów 

dzierżawy z tytułu dzierżawy gruntów; 

m) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny okres 

3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

n) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny okres 3 lat po 

zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

o) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny okres 3 lat po 

zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

p) przyjęcia programu współpracy Gminy Frombork z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2019 

q) rozpatrzenia skargi z dnia 24 lipca 2018 roku (data wpływu 27 lipca 2018 roku) na działalność 

Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w kwestii przyznanego lokalu z zasobu mieszkaniowego Gminy 

Frombork; 

r) rozpatrzenia skargi z dnia 24 lipca 2018 roku (data wpływu 6 sierpnia 2018 roku) na działalność 

Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w kwestii przyznanego lokalu z zasobu mieszkaniowego Gminy 

Frombork; 

s) rozpatrzenia skargi z dnia 12 sierpnia 2018 roku  na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

w kwestii lokalu z zasobu mieszkaniowego Gminy Frombork; 

t) rozpatrzenia skargi z dnia 12 sierpnia  2018r. na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, 

przekazanej według właściwości z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego w Olsztynie w kwestii przyznanego lokalu z zasobu mieszkaniowego Gminy Frombork; 

u) rozpatrzenia skargi z dnia 16 sierpnia 2018 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

w kwestii narażenia mienia Gminy na zniszczenie. 

9. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej we Fromborku za I półrocze 2018 roku. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że jest błąd w porządku obrad - dotyczący daty ostatnich 

sesji. Sekretarz obrad powiedziała, że Przewodnicząca odczytała już właściwy porządek, gdyż nastąpił 

błąd w druku, a na maila otrzymali Państwo porządek obrad z właściwą datą. 

 

Przewodnicząca ww. porządek obrad poddała pod głosowanie. 

 

Za głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad pkt 4.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

propozycję protokołu z XXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się  

w dniu 26.06.2018 roku.  

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Protokół został przyjęty.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

propozycję protokołu z XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się  

w dniu 03.08.2018 roku.  

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Protokół został przyjęty.  

 

Ad pkt. 5 i 6.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz 

Małgorzatę Wrońską o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na XXVIII  i XXIX 

sesji Rady Miejskiej we Fromborku oraz o przedstawienie sprawozdania z pracy. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała radnych, sołtysów oraz przybyłych gości   

i kierowników, następnie przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza. Sprawozdanie to stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt 7.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła radnych o składanie 

interpelacji do Burmistrza. 

1. Radna Anna Żurowska zapytała o jeden z projektów uchwał dotyczący podatków. Czy można by 

zmienić zasady różnicowania opłat podatkowych dla rożnych rodzajów działek. Burmistrz Małgorzata 

Wrońska powiedziała, że pani przygotowująca projekt uchwały odpowie na te pytanie, ale to już przy 

danej uchwale. 

Ad pkt 8. 

 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska powiedziała, że od 

spotkania przedsesyjnego nastąpiły zmiany w projekcie uchwały – przesłano je e-radą, a o 

omówienie poprosiła Panią Skarbnik. Po przedstawieniu zmian 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały Nr 

XXX/318/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Frombork na lata 2018-2027. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/318/18. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/318/18 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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b) Przewodnicząca Rady Miejskiej radna Barbara Kędzierska powiedziała, że tutaj również były 

zmiany, które Pani Skarbnik przedstawiła łącznie z poprzednim projektem. Przewodnicząca 

odczytała treść Uchwały Nr XXX/319/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 

2018 roku w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/319/18. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/319/18 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

c) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały 

Nr XXX/320/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

we Fromborku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/320/18. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/320/18 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

d) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXX/321/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018  roku w 

sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu „Klub Integracji Społecznej we Fromborku”, 

zabezpieczenia środków na realizację projektu „Klub Integracji Społecznej we Fromborku ” 

oraz upoważnienia Kierownika Miejsko -Gminnego Ośrodka Pomoc Społecznej we 

Fromborku do realizacji projektu „Klub Integracji Społecznej we Fromborku ” realizowanego 

w ramach Osi priorytetowej RPWM.11.00.00 Włączenie społeczne, Działanie 

RPWM.11.01.00 „Aktywne włączenie, w tym z myślą o promowaniu równych szans oraz 

aktywnego uczestnictwa i zwiększaniu szans na zatrudnienie”, Poddziałanie RPWM.11.01.01 

Aktywizacja społeczna i zawodowa osób wykluczonych oraz zagrożonych wykluczeniem 

społecznym – projekty konkursowe 

Radna Agnieszka Ros zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/321/18. 
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Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/321/18 stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

e) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXX/322/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie przyjęcia części dotacji projektu „Klub Integracji Społecznej we Fromborku”, 

realizowanego w ramach Osi priorytetowej RPWM.11.00.00 Włączenie społeczne, Działanie 

RPWM.11.01.00 „Aktywne włączenie , w tym z myślą o promowaniu równych szans oraz 

aktywnego uczestnictwa i zwiększaniu szans na zatrudnienie”, Poddziałanie RPWM.11.01.01 

Aktywizacja społeczna i zawodowa osób wykluczonych oraz zagrożonych wykluczeniem 

społecznym – projekty konkursowe. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zgłosiła wniosek o 

nieodczytywanie treści uchwały w całości i poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/322/18. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/322/18 stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/323/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, terminów płatności, sposobów jej poboru, inkasentów 

oraz określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2019 roku. 

Radna Agnieszka Ros zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/323/18. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 
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Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/323/18 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

g) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXX/324/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie opłaty targowej na  2019 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/324/18. 

 

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/324/18 stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 

h) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/325/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta i Gminy Frombork 

w 2019 roku. 

Radni zaczęli rozmowę na temat pkt 2c dotyczącego podatku od gruntów. Wspomniano, że potrzebne 

byłoby przeliczenie skutków finansowych dotyczących proponowanej zmiany. Radna Hanna 

Żurowska powiedziała, że przegapiła wcześniejsze spotkanie przedsesyjne, w którym mogła poruszyć 

dany temat, nie formułuje wniosku o zmiany. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść uchwały  

i  poddała pod głosowanie Uchwałę Nr XXX/325/18. 

 

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/325/18 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Radna Ros Agnieszka opuściła salę obrad. 

i) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/326/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień w podatku 

od środków transportowych w 2019 roku. 

Radna Agata Stankiewicz zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod 

głosowanie. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 
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Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/326/18. 

 

Za głosowało 7 radnych.  

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/326/18 stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

j) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXX/327/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2019 roku. 

Zastępca Skarbnika Pani Teresa – Podlasz Kalinowska wyjaśniła, iż wczoraj została podana cena 

skupu żyta 54,36 zł. Proponowana cena w uchwale została obniżona o 2,36 zł. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/327/18. 

 

Za głosowało 7 radnych.  

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/327/18 stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

Radna Ros Agnieszka wróciła na salę obrad. 

k) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/328/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie zalecenia stosowania w 2019 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych 

miesięcznych stawek 1 metra kwadratowego czynszu najmu netto za najem lokali i budynków 

użytkowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zgłosiła wniosek o 

nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna 

Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosował 2 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/328/18. 
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Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/328/18 stanowi załącznik nr 14  do protokołu. 

l) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/329/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie zalecenia stosowania w 2019 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych  

stawek procentowych i wysokości cen gruntów netto stanowiących podstawę do ustalenia czynszów 

dzierżawy z tytułu dzierżawy gruntów. 

Radna Dorota Strabel  zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosował 2 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/329/18. 

 

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/329/18 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

m) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXX/330/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na 

kolejny okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/330/18. 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/330/18 stanowi załącznik nr 16  do protokołu. 

n) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXX/331/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/331/18. 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/331/18 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

o) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/332/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat. 

Radna Dorota Strabel  zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosował 2 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/332/18. 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/332/18 stanowi załącznik nr 18  do protokołu. 

p) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXX/333/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Frombork z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019;. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/333/18. 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/333/18 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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q) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXX/334/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 24 lipca 2018 roku (data wpływu 27 lipca 2018 roku) na 

działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w kwestii przyznanego lokalu z zasobu 

mieszkaniowego Gminy Frombork. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/334/18. 

 

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/334/18 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

r) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/335/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 24 lipca 2018 roku (data wpływu 6 sierpnia 2018 roku) na 

działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w kwestii przyznanego lokalu z zasobu 

mieszkaniowego Gminy Frombork. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/335/18. 

 

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/335/18 stanowi załącznik nr 21  do protokołu. 

s) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/336/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 12 sierpnia 2018 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 

Frombork w kwestii lokalu z zasobu mieszkaniowego Gminy Frombork. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/336/18. 

 

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/336/18 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

t) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/337/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 12 sierpnia  2018r. na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 
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Frombork, przekazanej według właściwości z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego w Olsztynie w kwestii przyznanego lokalu z zasobu mieszkaniowego Gminy Frombork. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/337/18. 

 

Za głosowało 7 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/337/18 stanowi załącznik nr 23  do protokołu. 

u) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXX/338/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 października 2018 roku  

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 12 sierpnia  2018r. na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 

Frombork, przekazanej według właściwości z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego w Olsztynie w kwestii przyznanego lokalu z zasobu mieszkaniowego Gminy Frombork. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXX/338/18. 

 

Za głosowało 6 radnych.  

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXX/338/18 stanowi załącznik nr 24  do protokołu. 

Ad pkt 9. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała, że kolejny 

punkt to przedstawienie sprawozdań z pracy komisji. 

Radny Robert Markun zgłosił wniosek o przerwę. Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach. 

Po przerwie wznowiono obrady. Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara 

Kędzierska stwierdziła prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych obecnych jest 10 radnych. 

Nieobecni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena, Pietkiewicz Zbigniew, 

Rymkiewicz Monika. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, że kolejny punkt to sprawozdania z działalności Komisji 

Rady Miejskiej we Fromborku za I półrocze 2018 roku. Zaproponowała, aby nie odczytywać 

sprawozdań – będą one stanowiły załącznik do protokołu, a także będą dostępne w biurze Rady. Radni 

zgodzili się na propozycję. 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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Sprawozdanie Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych stanowi załącznik nr 28 do 

protokołu.  

Ad pkt 10 i 11. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska powiedziała, że następny punkt  

w obradach to odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. W okresie międzysesyjnym wpłynęło 

zapytanie i teraz Pani Burmistrz odpowie na nie. Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała,  

że odpowiedzi udzieli mecenas Marcin Wróbel.  

Poproszono o odczytanie treści złożonej interpelacji – pracownik urzędu wyszedł po pisma interpelacji 

– w międzyczasie Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby przejść do pkt 11 obrad i zapytała czy są 

jakieś oświadczenia bądź tematy, które radni chcieliby omówić. 

Radna Ros Agnieszka opuściła salę obrad. 

Radny Robert Markun zapytał o dokumentację związaną z przebudową mostu na rzece Bauda. Na 

wcześniejszych sesjach poprosił o korespondencję, a do tej pory nic nie otrzymał. Burmistrz 

Małgorzata Wrońska powiedziała, że odpowiedziała już na owej sesji. Radny powiedział, że chciałby 

otrzymać w takim razie odpowiedź na piśmie, że nie było korespondencji tylko ustalenia ustne. 

Burmistrz powiedziała, że było zorganizowane spotkanie ze starostą, na którym niektórzy z Państwa 

byli, a nie myślała, iż trzeba jeszcze napisać odpowiedź na to co odpowiedziała. Radny zauważył 

również, iż nie otrzymał pisemnej odpowiedzi dlaczego złożone do budżetu wnioski przez Komisję 

nie zostały w projekcie uwzględnione. Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Ewa Rymarska, iż była 

odpowiedź pisemna na to zapytanie z podanymi terminami – radny powiedział, że ma niesprawny 

komputer stąd mógł nie widzieć pisma wysłanego na e-radę. Niemniej prosiłby o pisemną odpowiedź 

dlaczego wnioski komisji nie zostały uwzględnione w projekcie budżetu. Rozmowy radnych na temat 

projektu budżetu. Powrócono do tematu interpelacji. Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że 

w dniu 24 września wpłynęły 3 identyczne interpelacji od radnych: Krukowska Wioletta, Pietkiewicz 

Zbigniew oraz Woelky Longina. Treść interpelacji stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Mecenas Marcin Wróbel zapytał obecnych składających interpelację czy są zainteresowani wynikiem 

sprawy. Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że są na sesji inni radni i chcieliby znać więcej 

szczegółów odnośnie tej sprawy. Mecenas powiedział, że kwota roszczenia to 305 tys. złotych z 

drobnymi; powództwo zostało oddalone przez sąd I instancji, a co do winnych – umowa została 

podpisana 2007 roku z obowiązkiem realizacji teoretycznie 10 lat; ówczesna Pani Burmistrz, co 

wynika z dokumentacji apelacyjnej, obiecywała już w kolejnych 2 latach dokonać realizacji, w 2010 

roku zostały jednak poszerzone granice dotychczas istniejącego cmentarza, a za tym idzie brak 

realizacji nowego na danej działce. Dyskusja na temat tego, kto może być winien tej sytuacji. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, żeby nie skupiać się na winnych. Dodała, że samo 

ogrodzenie nic by nie dało, dopiero pierwszy pochówek spowodowałby powstanie cmentarza, a na 

około 5-6 lat jest jeszcze miejsce na cmentarzu we Fromborku. Mecenas powiedział, że KOWR się 

odwołał. Radna Hanna Żurowska zapytała nawiązując do punktu interpelacji czy jeszcze w tej 

kadencji będzie jakaś sesja, czy budżet będzie uchwalany już przez nową kadencję? Burmistrz 

odpowiedziała, że do 15 listopada jest termin przedkładania projektu budżetu, także już nowa kadencja 

nad projektem będzie pracowała. Radna Wioleta Krukowska wspomniała, że nowa rada powinna 

pracować na nowych zasadach statutowych, po wejściu nowelizacji ustawy o samorządzie gminnym. 

Mecenas odpowiedział, że ustawa nie mówi, iż statut musi być nowy. Dyskusja na temat nowych 

zapisów w ustawie. Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jest czas do 16 listopada aktualnej 

kadencji, aby ewentualne wnioski składać o zmiany w statucie. Radny Robert Markun poruszył temat 
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informowania radnych powiatowych o ewentualnych pracach na drogach, planach w budżecie o 

zabezpieczaniu środków na remonty. Rozmowa o remoncie mostu na Baudzie. Burmistrz powiedziała, 

że otrzymała informację, iż nie ma opóźnień w pracach.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska ogłosiła przerwę w obradach 

Rady. Po przerwie wznowiono obrady. Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara 

Kędzierska stwierdziła prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych obecnych jest 10 radnych. 

Nieobecni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena, Pietkiewicz Zbigniew, 

Rymkiewicz Monika. 

Po przerwie mecenas omówił temat nowego statutu. Ustawa nie nakazuje utworzenia nowego statutu, 

jest to najczęściej automatyczne – gdy wyższego rzędu się coś zmienia wpływa to również na zmiany 

w niższych źródłach prawa. Odpowiedzi muszą szukać swojej podstawy w ustawie do czasu gdy statut 

w niektórych punktach nie będzie skompatybilizowany z ustawą. Sekretarz Agnieszka Nawrot - 

Kopycińska powiedziała, że najważniejsze zmiany to nagrywanie obrad oraz powołanie komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku podsumowała informacje – nie 

ma przymusu, iż obecna rada powinna zmienić statut. Mecenas dodał, iż cały proces wprowadzenia 

zmian w statucie będzie trwał tyle, iż przejdzie to na nową kadencję rady. Radny Robert Markun 

zauważył, iż nowa rada może chcieć wprowadzić inne zmiany niż rada obecna. Swoje zdanie 

wypowiedział również sołtys Ryszard Pawluczuk, który stwierdził, iż konsultacje nie są konieczne, 

ponieważ ustawa obligatoryjnie nakłada obowiązek zmian – nie trzeba konsultować tego, co z góry 

jest nałożone.  

Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że zakładając, iż jest to ostatnia sesja tej kadencji chce 

podziękować wszystkim radnym za dobrą współpracę i wyrozumiałość. Burmistrz Gminy bukietem 

kwiatów podziękowała Przewodniczącej Rady Miejskiej za współpracę. Przewodnicząca Barbara 

Kędzierska również podziękowała radnym i sołtysom za te 4 lata współpracy. Złożyła życzenia 

obecnym na Sali. 

Ad pkt 12. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska po wyczerpaniu porządku obrad 

zamknęła XXX zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad – radna Agata Stankiewicz. 

Protokołowała Bernadeta Gajewska. 

 

Obrady XXX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniu 19 

października 2018 roku zostały utrwalone na płycie CD - znajduje się ona w Biurze Rady. 

 


